



Republic of Ghana



Ministry of Industrial Development, Trade,  
Handicraft and Small And Medium Enterprises

Ministère du Développement Industriel, du Commerce,  
de l'Artisanat et des Petites et Moyennes Entreprises

**JEB·JPEC**

## ECONOMIC AND TRADE PROMOTION DAYS

From september 27th to october 2nd, 2022 at Accra

## JOURNÉES DE PROMOTION ÉCONOMIQUE ET COMMERCIALE

Du 27 septembre au 02 octobre 2022 à Accra



### TOPIC :

“ Strengthening economic and trade partnership between Burkina Faso and Ghana : which synergies of actions in the current context of the implementation of African Continental Free Trade Area (ACFTA) ? »

### THÈME :

“ Renforcement du partenariat économique et commercial Burkina Faso-Ghana : quelles synergies d’actions dans le contexte actuel de mise en œuvre de la ZLECAF ? »

#### INFO :

Ghana : (+233) 575 41 16 71 / 263 04 09 56 / 302 22 19 88

Burkina Faso : (+226) 77 19 04 04 / 70 47 11 44 / 70 34 06 17

Webside / Site web : <https://www.jebjpec.info/>



## **PRESENTATION OF ECONOMIC AND TRADE PROMOTION DAYS**

In order to promote the emergence of the private sector such through Small and Medium Enterprises (SMEs) and Small and Medium Industries (SMIs), and to strengthen its economic and trade relationships with African countries, Burkina Faso has been organizing since 2015, through the Ministry in charge of SMEs, « Economic and Trade Promotion Days of Burkina Faso » at abroad (JPEC).

These days aim to promote the economic, trade and cultural sectors of Burkina Faso through exhibitions of Burkinabe products, conferences and meetings between Burkinabe economic operators and those of JPEC host country.

Also, JPEC intends to create conditions for a harmonious integration of Burkina Faso economy in the regional and continental economies in order to raise Burkina Faso private sector to a competitiveness level that will enable it to face regional and international competition.

In addition, the event will be a framework for strengthening diplomatic relationships between Burkina Faso and other African countries.

Indeed, JPEC's organization in Benin in 2015, in Côte d'Ivoire in 2017 and in Senegal in 2019 has enabled for Burkina Faso and these countries to strengthen their economic and trade relationships and for companies to forge alliances in commercial, financial, industrial and technological fields; the mobilization of investors and Burkinabe diaspora to invest in Burkina Faso and the promotion of Burkina Faso's cultural potential.

Thus, for 2022 edition, it's planned to organize this activity in Accra, Ghana, in view of the economic potential and trade relationships between Burkina Faso and this country.

Indeed, Ghana is the second country of exports destination (17.8% in 2020) and of origin of imports (27.9%) of Burkina Faso in 2020 after Côte d'Ivoire. It's a very important commercial partner for our country and JPEC's organization will contribute to strengthening economic, cultural and political relationships between these two countries.

## **OBJECTIVES OF ECONOMIC AND TRADE PROMOTION DAYS**

The global objective of JPEC is to promote the economic, commercial and cultural activities of Burkina Faso and to strengthen the cooperation links and

## **PRESENTATION DES JPEC**

Le Burkina Faso dans le but de favoriser l'émergence du secteur privé notamment les Petites et Moyennes Entreprises et Petites et Moyennes Industries et de consolider ses relations économiques et commerciales avec les pays africains, organise depuis 2015 à travers le ministère en charge des Petites et Moyennes Entreprises (PME), les « Journées de Promotion Economique et Commerciale » du Burkina Faso à l'extérieur (JPEC).

Ces journées visent à promouvoir les secteurs économique, commercial et culturel du Burkina Faso à travers des expositions de produits burkinabè, des conférences et des rencontres entre opérateurs économiques burkinabè et ceux du pays d'accueil des JPEC.

Aussi, les JPEC entendent créer des conditions pour une insertion harmonieuse de l'économie du Burkina Faso dans celles régionale et continentale aux fins de hisser le secteur privé burkinabè à un niveau de compétitivité lui permettant de faire face à la concurrence régionale et internationale.

En outre, la manifestation se veut être un cadre de consolidation des relations diplomatiques du Burkina Faso avec les autres pays africains.

En effet, l'organisation des JPEC respectivement au Bénin en 2015, en Côte-d'Ivoire en 2017 et au Sénégal en 2019 a permis au Burkina Faso et à ces pays de renforcer leurs relations économiques et commerciales et aux entreprises de nouer des alliances dans les domaines commerciaux, financiers, industriels et technologiques ; la mobilisation des investisseurs et de la diaspora burkinabè pour investir au Burkina Faso et la valorisation des potentialités culturelles du Burkina Faso.

Ainsi, pour l'édition 2022, il est prévu l'organisation de cette activité à Accra au Ghana au regard des potentialités économiques et des rapports commerciaux qu'entretiennent nos deux pays.

En effet, le Ghana est le deuxième pays de destination des exportations (17,8% en 2020) et de provenance des importations (27,9%) en 2020 du Burkina Faso après la Côte d'Ivoire. Il constitue un partenaire commercial très important pour notre pays et l'organisation des JPEC contribuera à renforcer les relations économiques, culturelles et politiques entre les deux pays.

## **OBJECTIFS DES JPEC**

L'objectif global des JPEC est de promouvoir les activités économiques, commerciales et culturelles du Burkina Faso et de renforcer les liens de coopération et d'amitié avec le pays hôte. De manière spécifique, les JPEC, édition 2022 visent à :

- renforcer les relations économiques et commerciales entre le Burkina Faso et le Ghana;
- permettre aux entreprises participantes de nouer des partenariats



friendship with the host country.

Specifically, JPEC 2022 aims to:

- Strengthen economic and commercial relationships between Burkina Faso and Ghana;
- Enable attendee companies to establish commercial, technical and financial partnerships and to promote their business;
- Present the economic, cultural and tourist potentials of Burkina Faso to Ghanaian and African investors in general;
- Present to Ghanaian economic operators and Burkinabe diaspora the investment opportunities in Burkina Faso and the support mechanisms for investors;
- Present Ghana's economic and commercial regulations to Burkinabe companies.



commerciaux, techniques et financiers et de promouvoir leurs affaires ;

- présenter les potentialités économiques, culturelles et touristiques du Burkina Faso aux investisseurs ghanéens et africains en général ;
- présenter aux opérateurs économiques du Ghana et à la diaspora burkinabè les opportunités d'investissements au Burkina Faso et les mécanismes de soutien aux investisseurs ;
- présenter la réglementation économique et commerciale du Ghana aux entreprises burkinabè.

## **EXPECTED PARTICIPANTS**

A governmental delegation from Burkina Faso led by His Excellency Prime Minister;

- Representatives of Burkinabe public administration;
- Officials from development projects and programs;
- Officials of institutions and organizations supporting Burkinabe private sector;
- Political authorities and private sector support structures from Ghana;
- Burkinabe and Ghanaian Business leaders;
- Burkinabe diaspora in Ghana;
- Goods and Services exhibitors coming from Burkina;
- Technical and financial partners;
- Diplomatic missions and representations accredited to Ghana.

## **ECONOMIC AND TRADE PROMOTION DAYS, 2022 EDITION CONTENT :**

- 1. An inaugural conference;**
- 2. High-level panels;**
- 3. B to B, G to B, G to G meetings and B50 (meeting with Diaspora);**
- 4. An exhibition-sale including a technological innovation space;**
- 5. Company visits;**
- 6. Signing of agreements;**
- 7. Cultural evenings;**
- 8. Tourist visits.**

## **CONTENU DES JPEC, EDITION 2022**

- 1. Une conférence inaugurale ;**
- 2. Des panels de haut niveau ;**
- 3. Des rencontres B to B, G to B, G to G et B50(rencontre avec la diaspora) ;**
- 4. Une exposition-vente intégrant un espace d'innovation technologique ;**
- 5. Des visites d'entreprises ;**
- 6. Des signatures de conventions ;**
- 7. Une soirée culturelle ;**
- 8. Des visites touristiques.**